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Vēlam: saujiņu prieka, sieciņu laimes,
Veselu pūriņu veselības.

Lai ir dzīvē vienmēr saules gana,
Lai ir silts, kad vēji brāzmot sāk. 

Dzīves cīņās – izturību. 
Bēdu dienās – pacietību.
Vienmēr visur mīlestību.

Sveicam Garkalnes pamatskolas direktoru  
Laimnesi Bruģi un viņa dzīvesbiedri Maiju  

dzimšanas dienu svinībās  
“Kopā 100 gadi”!

Garkalnes novada domes kolektīvs

Izdevējs: Garkalnes novada dome. Iznāk kopš 1995. gada decembra. Reģistrācijas apliecība Nr. 00070 1882. Tipogrāfija: SIA “Vidzemes druka”. Izplatīšana: VAS “Latvijas pasts”. Tirāža: 2500 eksemplāru. Bezmaksas 
izdevums. Iznāk reizi mēnesī – katra mēneša pēdējā ceturtdienā.
Materiālus publicēšanai sagatavojusi Garkalnes novada domes sabiedrisko attiecību speciāliste Sindija Martinova (tālr. 28345563, 67800929, e-pasts: sindija@garkalne.lv).  Sludinājumus, informāciju, ieteikumus, 
interesantas materiālu tēmas lūdzam sūtīt pa faksu 67994414, e-pastu vai iesniegt novada domē līdz mēneša 15. datumam.  Izdevējs neatbild par autordarbu saturu.  Rakstus un ilustrācijas aizsargā Autortiesību 
likums, tāpēc pārpublicēšanas gadījumā atsauce obligāta! Iespiešanai nodots 2007. gada 18. aprīlī. LAIKRAKSTU LASIET ARĪ WWW. GARKALNE. LV

Brīvības gatve 455, 
Rīga, LV-1024
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Jaundzimušie
Mazs pumpurs šodien dzīves dārzā plaukst

Un uzplaukst maigi sārtā ziedā.
Mums visiem gribas zināt, kā viņš augs...

Garkalnes novada Dzimtsarakstu nodaļā  
reģistrēta dzimšana:
Daniils Poida (14.03.)
Helēna Rīta (31.03.)

Sveiciens vecākiem un vecvecākiem priecīgajā notikumā!

Laulība
Laulību noslēguši VITāLIjs DeIneKo un AusMA ZAKusILo

Saticību un mīlestību vienam pret otru, kopīgu  
dzīves ceļu uzsākot, vēl Garkalnes novada dome.

Jubilāri

75 gadi
jānIs DZeguZe (21.04.)

80 gadi
MAIgA BuBInA (4.04.)
ZeLMA DRoZDoVA (5.04.)
PēTeRIs MeLecIs (7.04.)
MARIjA BALoDe (24.04.)
MIRDZA VILKAPLāTeRe (25.04.)

85 gadi 
AusMA ŽuKoVsKA (1.04.)
BRuno BALoDIs (12.04.)

90 gadi 
MIRDZA sTIeBRIņA (1.04.)
sKAIDRīTe BēRZIņA (10.04.)

Apaļajos šūpuļsvētkos pavasarīgus sveicienus  
sūta Garkalnes novada domes  

Sociālais dienests un Pensionāru padome!

SLUDINĀJUMI

atvadas
Kas smagāks vēl var būt,

Pa dzīves taku ejot,
Kā atdot zemei to, kas sirdij tuvs un dārgs.

Dzidra Zīverte (21.09.1926. – 19.03.2007.)
jonas Bajarunas (6.04.1959. – 23.03.2007.)
Lidija solodkina (2.01.1922. – 1.04.2007.)

Viktors Ivaņenko (24.05.1941. – 4.04.2007.)
Skumjā brīdī esam līdzās tuviniekiem.

Pavasarīgs sveiciens Mātes dienā!
Lai mums katrai izdodas sirdī atpazīt un nenoliegt savus sapņus un 
ieceres, atrast domu ceļu, kurš ved tiem pretim, un satikt cilvēkus, 
kuru klātesamība ir spēka avots katram solim.

Pensionāru padomes priekšsēdētāja  
Ināra Reimane

 Garkalnes novada dome 
sirsnīgi sveic mākslinieciskās 

pašdarbības kolektīvus  
brīnišķīgajās jubilejās:

e jauniešu vecuma grupas tau-
tas deju kolektīvam “RITENĪTIS”  
60 gadi (vadītāja Ilze Mažāne un 
Ingus Ladiga),
e vidējā vecuma grupas tautas 
deju kolektīvam “GREIzIE RATI” 
10 gadi (vadītāja Ilze Mažāne),
e senioru deju kolektīvam “BALT-
āBELE” 45 gadi (vadītājs Ojārs 
Grasis).
Pateicamies horeogrāfiem, deju 
skolotājiem un dejotājiem!

Lai dejas solis vienmēr raits!
Aicinām visus uz Ģimenes dienu!

5. maijā plkst. 11.00 Garkalnes novada kultūras namā “Berģi” notiks 
Jāņa Jaunsudrabiņa bērnu zīmējuma konkursa noslēgums un dalībnieku 
apbalvošana.
Plkst. 12.00 varēsiet noskatīties filmu studijas “Rija” animācijas filmu 
“Lote no Izgudrotāju ciema”.
Būs konkurss ar pārsteigumiem...
Mīļi gaidītas Garkalnes novada ģimenes un bērni!

No 13. maija Garkalnes 
kultūras namā “Berģi” 

apskatāma Ārijas Ozoliņas 
personālizstāde.

Meklējam jauku un uzticamu 
auklīti puisītim (dzimis 2006. 
gada decembrī) Berģos. Sa-
maksa pēc vienošanās.
Zvanīt 29414266 Raitai vai 
29235808 Gustavam.

SIA “Kalna Krūzes” aicina dar-
bā trauku mazgātāju un pa-
vāri. Darbs jaukā kafejnīcā 
Berģos. Tālrunis informācijai 
67994149.

Firma meklē strādniekus un 
strādnieces darbam Ādažos. 
Priekšzināšanas nav nepiecie-
šamas. Tālr. 67904066, mob. 
tālr. 26435989.

SIA “Eigers” kokapstrādes cehā 
Ādažu novadā nepieciešami 
strādnieki:
- būvgaldnieki.
- linoleja seguma ieklājējs.
- mācekļi.
Tālrunis: 29412102.

Kompānija VITRUM – nepārspēts tirgus līderis veikalu, kafejnīcu un noliktavu profesionālā 
aprīkojuma jomā Latvijā. Plašs kvalitatīvu iekārtu klāsts, liela ražotne Berģos, filiāles Baltijas 

valstīs un Krievijā. Tā ir VITRUM panākumu ķīla.
Līdz ar straujo attīstību aicinām pievienoties mūsu komandai:

• GALDNIEKUS
• METINĀTĀJUS (TIG)

• ATSLĒDZNIEKUS
• STRĀDNIEKUS

Piedāvājam:
• Darba vietu: Rožu prospekts 46a, Berģi, Garkalnes novads, Rīgas rajons.
• Labus darba apstākļus mūsdienīgā, ātri augošā uzņēmumā.
• Profesionālās izaugsmes iespējas.
• Apmācību darba vietā.
• Konkurētspējīgu atalgojumu atbilstoši ieguldītajam darbam.
• Stabilitāti un sociālās garantijas.
• Uzņēmuma apmaksātas pusdienas.
• Bezmaksas uzņēmuma transportu. 

Pieteikties var: zvanot pa tālruni 7802384 vai arī jūsu CV un pieteikuma vēstules gaidīsim  
SIA “Kompānija VITRUM” personāla nodaļā. 
Mūsu adrese: Gunāra Astras iela 3a, Rīga, LV-1084. Tālr. 7802384, fakss 7802387, 
e-pasts: cv@vitrum.lv; www.vitrum.lv.

Cilvēka mūžu skaita gados, ra-
došie kolektīvi savu darbošanos ir 
ietvēruši sezonās. Un tā, laikam 
strauji ritot un notikumiem virknē-
joties, Garkalnes novada dāmu klubs 
“Pīlādzītis” gatavojas atzīmēt piektās 
sezonas noslēgumu.

Šis pēc Austrumu horoskopa ir 
Cūkas gads, kas tika sagaidīts ar 
cūku pupām, loteriju “Cūkas laime” 
un kārtējo šovu “Trīs sivēntiņi Gar-
kalnē” atsaucīgu draugu un skatītā-
ju pulkā, dzerot konkursā “Mosties 
labām idejām” nopelnīto “Merrild” 
kafiju.

Un aktivitātes turpinās... Mēs ai-
cinām pie sevis, un mūs aicina cie-
mos. Šoreiz Inčukalna novada “Ru-
dzupuķes” vēlējās redzēt mūsu šovu 
“Viesos pie Karalienes” un padalīties 
nākotnes plānos.

Maija beigās, ceriņu laikā, mūsu 

klubiņš atzīmēs savu piekto sezonu – 
protams, ar kārtējo uzvedumu.

Ar to gan mūsu darbošanās šo-
vasar nebeigsies. Pateicoties mūsu 
deputātu atbalstam, “Pīlādzītis” jūlijā 
dosies ekskursijā pa Latgali, bet au-
gustā mēs piedalīsimies rakstnieka 
Jāņa Jaunsudrabiņa 130 gadu atceres 
pasākumā.

Un tad atkal klāt būs jaunā se-
zona, jauni plāni, pasākumi un tik-
šanās.

Esam priecīgas redzēt jūs mūsu 

pulkā un gandarītas par katru jums 
tīkamu un labsajūtu nesošu mirkli 
mūsu sabiedrībā.

Uz tikšanos!
jūsu dāmu klubs “Pīlādzītis” 

un Brigita Taučkele

Tuvojas “Pīlādzīša” piecu gadu jubileja
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Garkalnes novada domes informatīvais izdevums

“Pirms desmit gadiem uzsākto ad-
ministratīvi teritoriālo reformu likums 
paredz pabeigt līdz 2009. gada pašval-
dību vēlēšanām, izveidojot ekonomiski 
attīstīties spējīgas administratīvās te-
ritorijas ar vietējām pašvaldībām, kas 
nodrošinātu kvalitatīvu pakalpojumu 
sniegšanu iedzīvotājiem.

Saskaņā ar Administratīvi teritoriā-
lās reformas likuma 6.1 panta ceturto 
daļu Ministru kabinetam, pamatojoties 
uz vietējo pašvaldību administratīvi 
teritoriālā iedalījuma projekta (turp-
māk tekstā – projekts), līdz 2008. gada  
1. janvārim jāizdod noteikumi par 
vietējo pašvaldību administratīvi te-
ritoriālo iedalījumu. Esošais projekts 
apstiprināts ar Ministru kabineta 2006. 
gada 28. jūnija rīkojumu Nr. 478 “Par 
vietējo pašvaldību administratīvi te-
ritoriālā iedalījuma projektu”, un tas 
paredz izveidot deviņas republikas 
pilsētas un 167 novadus.

Vairākas pašvaldības tikšanās reizēs 
ar Reģionālās attīstības un pašvaldību 
lietu ministrijas (turpmāk tekstā – 
RAPLM) vadību izteikušas priekšli-
kumus par lielāku novadu izveidi, nekā 
paredzēts projektā. Ministrija ir saņē-
musi Gulbenes rajona 14 pašvaldību 
domju (padomju) lēmumus par vieno-
ta Gulbenes novada izveidi, kas būtiski 
izmaina projektu. Saskaņā ar projektu 
Gulbenes rajonā paredzēts izveidot čet-
rus novadus. Arī Talsu pilsētas dome 
iesniegusi ministrijā priekšlikumu par 

lielāka Talsu novada izveidi, nekā pa-
redzēts 167 novadu izveides projektā. 
Diskusijas par lielāku novadu izveidi 
notiek arī Alūksnes, Balvu, Kuldīgas 
rajonā un citur Latvijā.

RAPLM atbalsta pašvaldību inicia-
tīvu veidot lielākus novadus. Papildus 
jau esošajiem finanšu atbalsta instru-
mentiem RAPLM ir izstrādājusi priekš-
likumu finansējuma palielināšanai lie-
lāku novadu izveides veicināšanai.

Prioritāri dotācija tiktu piešķirta 
novadiem, kuru izveidē būtu ievēroti 
šādi principi:

1) novadā ir vismaz viens izteikts 
attīstības centrs, kas veicina apkārtējo 
teritoriju attīstību vai arī novads aptver 
republikas pilsētas teritoriju,

2) novads aptver ar darba vietām 
un infrastruktūru saistītas pilsētu un 
lauku teritorijas,

3) novadā ietverts plašs pašvaldī-
bas funkciju veikšanai nepieciešamais 
infrastruktūras objektu klāsts.

Lai RAPLM laikus sāktu darbu pie 
Ministru kabineta noteikumu projekta 
sagatavošanas par vietējo pašvaldību 
administratīvi teritoriālo iedalījumu, 
nepieciešams veikt grozījumus adminis-
tratīvi teritoriālā iedalījuma projektā.

Līdz ar to ministrija aicina paš-
valdības sagatavot priekšlikumus par 
lielāku novadu izveidi un rakstiski par 
to informēt RAPLM.

Ar cieņu, ministrs  
A. Štokenbergs”

Kā dzīvot tālāk? Labāk vai sliktāk?

Latvijas Republikas Reģionālās attīstības un pašvaldību lietu 
ministrijas vēstule par novadu veidošanu. Garkalnes novada domē 
saņemta 15. martā:

VARIAnTs nR. 1: sAgLABājAM esošo sITuācIju un TuRPInāM ATTīsTīTIes
Kopš 2006. gada 21. marta esam kļuvuši par Garkalnes novadu.
Teritorijas platība: 150,5 km2.
Iedzīvotāju skaits: 7000, kam ir strauji pieaugoša tendence.
Administratīvais centrs: Brīvības gatve 455.
Esošie ciemati: Amatnieki, Baltezers, Berģi, Bukulti, Garkalne, Langstiņi, Makstenieki, Priedkalne, Priežlejas, 
Skuķīši, Sunīši, Suži, Upesciems un ziemeļnieki.
Kopējais pamatbudžets uz 2007. gadu: Ls 4 672 719.
Maksājumi Pašvaldību finanšu izlīdzināšanas fondā: Ls 629 053.
Reālais Garkalnes novada pamatbudžets uz 2007. gadu: Ls 4 043 666.
Pašvaldības iestādes: pirmsskolas izglītības iestāde “Skudriņas”, Berģu un Garkalnes pamatskola, pašvaldības 
SIA “Garkalnes Komunālserviss”.

VARIAnTs nR. 2: Mūs PIeVIeno VAngAŽu PILsēTAI
Mūs apvieno ar Vangažu pilsētu. Nāk klāt neliela teritorija, daudz nepilsoņu un pilsoņu, mazs budžets. Kopējais 
budžets uz vienu iedzīvotāju – samazinās. Lieli ieguldījumi pilsētas infrastruktūras atjaunošanā.
Administratīvais centrs – Vangažos.

VARIAnTs nR. 3: Mūs APVIeno AR RoPAŽu, InčuKALnA noVADu un VAngAŽu PILsēTu
Nāk klāt lielas teritorijas, slikti attīstīts ceļu un sabiedriskā transporta tīkls. 
Administratīvais centrs: Inčukalnā.
Kopējais budžets uz vienu iedzīvotāju izteikti samazinās.
Nesakārtota ceļu infrastruktūra.

VARIAnTs nR. 4: gARKALnes noVADAM PIeVIeno (VēsTuRIsKI – ATgRIeŽ)  
RīgAs PILsēTAs DAļu (BeRģus, jAuncIeMu)

Saglabājam sava novada nosaukumu, ievērojami palielinās iedzīvotāju skaits, tātad arī budžeta ienākumi no 
ienākuma nodokļa. Attīstīta transporta kustība un infrastruktūra.
Perspektīvais attīstības plāns ir saskaņā ar mūsu novada attīstības plānu. 
Budžeta ienākumi uz vienu iedzīvotāju palielinās.
Administratīvais centrs: Brīvības gatve 455.

Protams, ir vēl arī citas perspektīvas, tāpēc lūdzam Garkalnes novada iedzīvotājus izteikt  
viedokli par teritoriālās reformas nepieciešamību Garkalnes novadā.

Rakstiet vēstules uz adresi: Garkalnes novada domei, Brīvības gatvē 455, Rīgā, LV-1024,  
vai e-pasta adresi: Buvvalde@garkalne.lv.

Manuprāt, reforma nav nepieciešama. Garkalnes novadam jāturpina attīstīties esošajā teritorijā,  
bet ar labāku attīstības plānu, pie kura pašlaik tiek aktīvi strādāts.

garkalnes novada domes priekšsēdētāja vietnieks Mārtiņš gunārs Bauze-Krastiņš

14. aprīlī, kad tika pārcelta  
30. aprīļa darba diena, Berģu 
pamatskolas skolēni pulcējās uz 
talku. Ar grābekļiem, segām, mai-
siem un citiem rīkiem tika sakopta 
ne tikai skolas apkārtne, bet arī 
ceļmalas.

Jāteic, ka esam ļoti lieli nekārtību 
radītāji un piedrazotāji, jā, mēs paši, 
iedzīvotāji, jo mēsli mežos un ceļma-
las nerodas no nekurienes. Paši tos 
vien piegružojam. Bērni cītīgi lasīja 
visu, kas izmests, vāca lielajos mai-
sos. Tos pēc tam aizveda atkritumu 
savācējmašīna.

Berģu pamatskolas direktors 
Pēteris Salenieks pastāstīja, ka tal-
kas dienā notika arī sauso koku 
un zaru izzāģēšana no parka, kas 
atrodas turpat blakus sporta lauku-
mam. “Daži koki ir ļoti bīstami,” ir 

pārliecināts direktors. Vēlāk lielākie 
puiši savāca visus zarus un krāva 

tos komposta kaudzē.
Turpinājums 7. lpp. u

Berģu skolēni uzkopj ceļmalas 
un skolas teritoriju

Berģu pamatskolas direktors Pēteris Salenieks kopā ar skolotāju Zintu 
Šestakovsku un bērniem vāc atkritumus pie Langstiņu meža.
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Abus mūs šogad uzaicināja pār-
stāvēt motosporta klubu “Motosport 
Racing Team”, kura rindās ir Latvijā 
spēcīgākie enduro un endurokrosa 
braucēji. Pieņēmām šo piedāvājumu 
un paredzam, ka starts jaunā ko-
mandā ir vērā ņemams izaicinājums 
un prasīs papildu pūles, lai iejustos 

jaunā kolektīvā.
Šogad prognozē lielu jauno mo-

tosportistu pieplūdumu, un tas no-
zīmē arī lielāku konkurenci. Šādos 
apstākļos daudz kas būs atkarīgs no 
sportistu fiziskās gatavības un mo-
tocikla tehnikā stāvokļa. Pats nu jau 
septīto gadu ziemas sezonas laikā 

spēlēju hokeju, un tas man palīdz 
uzturēt labu fizisko formu līdz pat 
moto sezonas sākumam. 

Kā zināms, šogad pavasaris 
sākās ļoti agri, un, protams, es 
nelaidu garām izdevību arī moto 
treniņiem. Jaunajā sezonā plānoju 
piedalīties Latvijas čempionātā gan 
enduro, gan enduro krosā attiecī-
gi E3 un Hobija klasē. Kopā sanāk 
deviņi posmi. Jāatzīst, piedalīša-
nās visos posmos lielā mērā ir ie-
spējama, pateicoties mūsu novada 
domes finansiālam atbalstam, par 
kuru esmu ļoti priecīgs un vēlos 
pateikties!

Veterāns Arvīds Kļaviņš (66) 
šogad turpinās piedalīties sacensī-
bās, taču tikai Baltijas un Latvijas 
enduro krosa čempionātā (Veterānu 
klasē, kopā deviņi posmi), jo viņš 
vēlas sniegt savu atbalstu jaunam 
enduro braucējam – mazdēlam Iv-
aram, kurš šogad sāks savu pirmo 
sezonu enduro C klasē (iesācēji). 
Pirmās sacensības Arvīdam notika 
jau 21. aprīlī Lietuvā.

Mūsu novada domes deputātam 
Mārtiņam Gunāram Bauzem-Kras-
tiņam, kam arī motociklu rūkoņa 
un sportiskais azarts nav svešs, bija 
iespēja vērot mūsu gatavošanos 
sacensībām. Lai izprastu, ko tieši 
nozīmē enduro, abi ar tēvu Arvīdu 
uzaicinājām Bauzes-Krastiņa kun-
gu uz vienu no saviem treniņiem 

vietējā meža trasītē. Par gūtajiem 
iespaidiem deputāts stāsta: “Esmu 
gandarīts par iespēju pavērot, kā 
trenējās mūsu motosportisti. Pirms 
tam par enduro biju dzirdējis ļoti 
maz un uztvēru to kā orientēšanos, 
braucot ar motociklu pa mežu. Taču 
tagad, paskatoties, ar kādu ātrumu 
un pa kurieni notiek brauciens, sa-
pratu, ka enduro ir ļoti dinamisks, 
daudzveidīgs un ekstrēms sporta 
veids. Ir nepieciešams liels spēks 
un ātra reakcija, lai varētu novaldīt 
tik jaudīgu (500 cm3) motociklu, 
lavierējot starp kokiem un celmiem, 
drāžoties milzīgā ātrumā pa šaura-
jām meža stigām.”

Prieks, ka varam pārstāvēt mūsu 
Garkalnes novadu Latvijas un pat 
Baltijas valstu līmenī. Mani priecē 
arī tas, ka Garkalnes novada bu-

džetā atradās līdzekļi motosportistu 
atbalstam, un ceru, ka šī sadarbība 
turpināsies arī nākotnē, popularizē-
jot aktīvo dzīves veidu mūsu nova-
da bērnu un jauniešu vidū.

Sīkāku informāciju par enduro 
un enduro krosa sacensībām Latvi-
jā var uzzināt www.lamsf.lv, sadaļā 
“Enduro E”.

Ja kādam rodas interese vai 
jautājumi par šo sporta vei-
du, varat sūtīt e-pasta vēstules 
Sandrim Kļaviņam uz adresi:  
sandriks@inbox.lv.

sandris Kļaviņš

 

 

Atsākusies enduro sezona

Pavasaris ir klāt, un daudzi dzels rumaku īpašnieki sāk rosīties 
savās darbnīcās, gatavojoties jaunai motosporta sezonai. Arī mēs, 
novada motosportisti Arvīds un Sandris Kļaviņi. Esam apņēmības 
pilni gūt jaunus panākumus.

2007. gada sezonas kalendārs:
Latvijas čempionāts enduro krosā

1. 05.05.20007. Irlava 
2. 20.05.2007. Talsi 
3. 02.06.2007. Vecumnieki 
4. 01.09.2007. jēkabpils 
5. 08.09.2007. Vidriži 

Latvijas čempionāts enduro 
1. 16.06.2007. salacgrīva 
2. 07.07.2007. jēkabpils 
3. 21.07.2007. engure 
4. 25.08.2007. Vidriži 

25. marts līdzcilvēku atmiņās 
palicis kā sēru brīdis, piemiņa 
tiem, kas tika izsūtīti uz Sibīri-
ju.

Garkalnes novada domes darbi-
nieki un Garkalnes pamatskolas un 
bērnudārza audzēkņi pulcējās pie 
piemiņas akmens Ropažu stacijā. 
Aizdedzām svecītes, nolikām ziedus, 
klusi pieminējām...

Uz sliedēm stāvēja vagoni, ku-
ros sakrauti koka bluķi. Līdzīgos 
vagonos tika izsūtīti tūkstošiem 
cilvēku.

“Tas ir mūsu pienākums piemi-

nēt novadniekus un citus, kurus no 
šīs stacijas izveda. Mūsu pienākums 
dalīties atmiņās, lai par šausmīgajiem 
notikumiem atcerētos bērni. Un ne-
atkarīgi no tā, ko izsūtīja – kulakus 
vai vienkāršus cilvēkus, glabāt gai-
šas atmiņas par tiem, kuri piespiedu 
kārtā atstāja dzimteni un izcieta pāri 
darījumus. Mūžīgu piemiņu viņiem,” 
klātesošos uzrunāja novada domes 
priekšsēdētājs Juris Silovs.

Lai skolēniem rastos priekšstats 
un asociācijas par to, kas izsūtītajiem 
bija jāpiedzīvo, kultūras darba orga-
nizatore Kristīne Tīzenberga citēja 
Melānijas Vanagas darbu “Veļupes 

krastā” (1941 – 1957): “Manī sākās 
ļaundabīgas pārmaiņas – saindēša-
nās no zāles, pampšana. Tādu kādā 
rītā mani aizveda uz slimnīcu. Rokas 
un kājas bija nekustīgi resnas, acis 
aizpampušas ar kalnu. Aizveda no-
mišanai. (..) Likās, ka nu atkal dzī-
ve ir galā (vai, cik daudz nāvju jau 
pārdzīvots!) un mokas drīz beigsies. 
Bet pēc divu gadu grūtas cīņas par 

dzīvību bija tik pazemojoši tagad 
nomirt bada nāvē... Bet man atkal 
laimējās. Kāda jauna māsiņa vāciete 
(arī izsūtītā), kuru es nekad nebiju 
redzējusi un arī tagad ar aiztūku-
šām bada acīm nevarēju redzēt, sāka 
mani zagšus barot ar cūkēdienu, ko 
viņas māte – cūkkope – pa puskrin-
kai nozaga kolhoza cūkām. (..) Pam-
pums sāka atlaisties. Pēc pāris nedē-

ļām jau sāku pilnīgi redzēt, staigāt 
un ar izslābušu roku jau pateikties 
saviem dzīvības glābējiem, kuri visi 
te nemaz nav uzskaitīti. Šādās galējās 
reizēs cilvēki te nebija vairs ne vācie-
ši, ne kalmiki, ne latvieši, ne krievi, 
bet cilvēki, kuri palīdzēja cilvēkam. 
Kā brālim, kā māsai, kā tas cilvēku 
ciltij piederas.”

sindija Martinova

25. marts – piemiņas diena
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Deputāts Mārtiņš Gunārs Bauze-Krastiņš kopā ar enduro sportistiem Arvī-
du (no kreisās) un Sandri Kļaviņiem.

Garkalnes novada domes priekšsēdētājs Juris Silvos, noslēdzot uzrunu pie 
Ropažu stacijas piemiņas akmens, sacīja: “Mūžīgu piemiņu viņiem.”

Bērni ar interesi klausījās par izsūtījumā piedzīvoto.
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Toms Kantāns Garkalnes nova-
dā dzīvo kopš dzimšanas – 1994.
gada 16. janvāra. Ar šahu nopietni 
sācis nodarboties Berģu pamat-
skolā pie trenera Induļa Kociņa, 
kurš saskatīja Tomā talantu un 
neatlaidīgi rosināja turpināt spē-
lēt arī tajos brīžos, kad ne visai 
labi veicās.

Sīkais ieliek lielajiem
Rezultāti – visiem par pārsteigu-

mu – nebija ilgi jāgaida – jau deviņu 
gadu vecumā Toms pirmo reizi izcīnīja 
tiesības doties pārstāvēt Latviju Eiropas 
jauniešu čempionāta U-10 grupā. Tas 
nozīmē, ka no iesācēja Toms bija kļuvis 
jau par nopietnu otrās sporta klases 
spēlētāju un arī otro labāko valstī savā 
vecuma grupā. Šobrīd pagājuši vairā-
ki gadi, kuros ir pārvarēts gan pirmās 
sporta klases līmenis, gan, neskatoties 
uz to, ka nesen nosvinēta tikai 13. 
dzimšanas diena, Toms Latvijas šahis-
tu aprindās kļuvis par vērā ņemamu 
pretinieku, kurš, nu jau būdams stabils 
meistarkandidāts, sacensībās reizēm 
liek uztraukties arī lielmeistariem – 
Latvijas lielākajā starptautiskajā turnīrā 
“Liepājas Rokāde 2006” Toms nospēlēja 
neizšķirti un vēlāk arī lika zaudējumu 
atzīt tādai Latvijas un starptautiskai 
šaha pasaules autoritātei kā Jevgēņijam 
Svešņikovam.

Pateicoties veiksmīgiem startiem, 
Toms vēl ar Induļa Kociņa atbalstu 
tālākos treniņus turpināja Rīgas šaha 
skolā pie treneres, sporta meistares 
Benitas Vējas, bet nu jau gadu meis-
tarību paaugstināt Tomam palīdz arī 
deviņkārtējais Latvijas čempions un 
trīskārtējais pasaules senioru čempions 
lielmeistars Jānis Klovāns.

Šahs Tomam kļuvis gan par profe-
sionālu nodarbošanos, gan sirdslietu. 
Mācoties nu jau Rīgas Valsts 1. ģimnā-
zijas 7. klasē, tiešā saikne ar Garkalnes 
novada sporta dzīvi ir mazinājusies, bet 

palielinājušās treniņu iespējas, jo Rīgas 
šaha skola Audēju ielā ir dažu minūšu 
gājiena attālumā no pamatskolas Raiņa 
bulvārī. Tomēr aktīvi tiek sekots līdzi 
arī norisēm novadā, un nu jau vairākus 
gadus Toms Kantāns ir vienpersonisks 
Garkalnes novada čempions.

Nesen zēns ļoti pārdzīvoja, ka grūti 
saprotamo vecuma ierobežojumu dēļ 
viņam nebija iespējas palīdzēt Garkal-
nes komandai Rīgas rajona 2007. gada 
čempionātā – Toms pēc šā turnīra no-
likuma bija par jaunu, lai startētu, lai 
gan no spēku samēra būtu varējis dot 
visai nozīmīgu artavu Garkalnes ko-
mandas sniegumā.

Pasaules klases turnīri  
ar panākumiem

Pēdējo gadu laikā arvien vairāk lai-
ka aizņem dažādi turnīri gan junioru, 
gan profesionāļu vidē. Latvijas junio-
ru čempionātā, kurā 2006. gadā varē-
ja piedalīties jaunieši, sākot no 1981. 
dzimšanas gada, startēja 56 dalībnieki 
no visas Latvijas, Toms čempionātā ie-
rindojās 15. vietā. 2006. gadā Toms 
pirmo reizi ieguva Latvijas čempiona 

titulu U-12 grupā un tiesības startēt 
pasaules čempionātā. Pasaules jauniešu 
čempionātā šahā (“World Youth Chess 
Championship 2006”), kas risinājās 
Gruzijas pilsētā Batumi, Toms varēja 
piedalīties, pateicoties Garkalnes novada 
domes un Rīgas rajona padomes 
finansiālajam atbalstam. zēnu līdz 12 
gadu vecumam grupā Toms sasniedza 
50% rezultātu – izcīnot 5,5 punktus 
no 11 iespējamiem – 91 dalībnieka 
konkurencē ierindojoties 43. vietā. 
Tika svinēta uzvara pār Azerbaidžānas, 
Indijas, Gruzijas, Kolumbijas un Īrijas 
pārstāvjiem, kā arī spēlē ar vēl vienu 
Azerbaidžānas pārstāvi tika panākts 
neizšķirts. Diemžēl izšķirošās cīņās 
tika zaudēts Holandes, Ukrainas, 
Gruzijas, Indijas un Ķīnas pārstāvjiem. 
Ja salīdzina ar iepriekšējiem rezultātiem 
(20. vieta Eiropas jauniešu čempionātā 
2005. gadā U-10), sniegums nešķita 
atbilstošs sportista spējām. Diemžēl 
vairāku apstākļu dēļ, piemēram, 
organizatoru piedāvātā transporta – 
autobusa “Ikarus” bez apsildes, ar kuru 
sportisti naktī tika vesti 400 kilometrus 
pa kalniem, iegūtās saaukstēšanās dēļ 
Toms neguva pārliecinošāku rezultātu, 

taču tika iegūta 
vērtīga augstākā 
līmeņa sacensību 
pieredze, kas būs 
noderīga turpmāka-
jā dzīvē un sportis- 
kajā karjerā!

Netic,  
ka uzvarējis  
12 gadu  
vecs zēns

Latvijas jaunie-
šu izlases sastāvā 
Baltijas jūras šaha 
zvaigžņu kausa 
izcīņā (CHESS STARS of BALTIC 
SEA Narva, 8. – 12. november 2006) 
Toms izcīnīja 3. vietu. Gadumijā Toms 
startēja prestižajā Stokholmas Riltona 
(zviedrija) turnīrā “Rilton Open” – da-
lībnieku grupā ar starptautisko reitin-
gu līdz 2000. Šajā grupā 80 dalībnieku 
konkurencē Toms izcīnīja 1. vietu. Šā 
profesionālā turnīra organizētāji pirma-
jā pārsteigumā pat nesaprata, ka puisis, 
kas visu laiku spēlēja pie pirmajiem 
galdiņiem, jāfotografē un jāuztver no-
pietni. Apbalvot organizatori gatavojās 
latvieti, bet vairākas reizes ceremonijas 
laikā mēģināja pārliecināties, vai tie-
šām balva pienākas divpadsmitgadīgam 
jaunietim. Pateicoties šim turnīram, 
Toms var ne tikai domāt par atsevišķa 
plaukta iekārtošanas nepieciešamību 
medaļām un kausiem, bet arī beidzot 
tikt pie mūsdienu šaha pasaulē tik ne-
pieciešamā darba instrumenta – pārnē-
sājamā datora, kas ir paša nopelnīts.

Vairākkārtējs čempionu 
titula īpašnieks

2007. gada sākums Tomam pagājis, 
aktīvi gatavojoties gada svarīgākajiem 
startiem Latvijā, nodarbībās pie B. Vē-
jas un trenera J. Klovāna vadībā, gan 

piedaloties RŠS skolas organizētajās 
nodarbībās ar lielmeistaru Igoru Rausi, 
kurš šobrīd trenē āzijas valstu pieau-
gušo izlases, kā arī aktīvi piedaloties 
vietējos turnīros: 2006. gada Hermaņa 
Matisona piemiņas turnīra pusfinālā, 
Aivara Ģipšļa memoriāla turnīrā. No 
jaunākajiem panākumiem jāpiemin  
17. martā svinētā uzvara Nedēļas no-
gales turnīrā Rīgā.

Rīgas šaha skolas telpās no 2007. 
gada 30. marta līdz 5. aprīlim risinā-
jās Latvijas jauniešu čempionāta fināl-
spēles, kuru uzvarētāji izcīna tiesības 
pārstāvēt valsti pasaules un Eiropas 
jauniešu čempionātos 2007. gadā. 
Tomu Kantānu varam apsveikt ar go-
dam izcīnītu uzvaru nu jau U-14 grupā 
un Latvijas junioru čempiona titulu, un 
tas laikam nozīmē, ka nopietni jāsāk 
uztvert astoņkārtējā Latvijas čempiona, 
lielmeistara, Edvina Ķeņģa redzējums – 
ar nopietnu darbu un pietiekamu fi-
nansējumu, lai piedalītos starptautiskos 
turnīros, no Toma turpmākajos piecos 
gados varētu izaugt Latvijas profesio-
nālās izlases spēlētājs.

Turam īkšķus arī mēs!
sadarbībā ar Latvijas šaha  

portālu sagatavojusi  
sindija Martinova

šahs – profesionāla nodarbošanās un hobijs

t Sākums 1. lpp.
Mazie bērni un meitenes grāba 

lapas, 9. klašu puiši kārtoja darbmā-
cības telpas. Katram bija iedalīta sava 
darba vieta, un visi to cītīgi sakopa.

Diemžēl labo darbu aizēnoja kūt-
ro nekaunība, jo tos maisus, kurus 
bērni gar ceļmalām bija salasījuši 
un novietojuši transportēšanai, kāds 
pa nakti bija izmētājis, acīmredzot 
meklējot kaut ko sev svarīgu. Žēl, ka 
padarītais darbs netika novērtēts, at-
zina skolotāja zinta Šestakovska. Viņa 
arī šausminājās par Langstiņu meža 
piesārņojumu maršruta autobusa ga-
lapunktā. Tur gružu kaudzē varēja 
atrast visu ko – televizora korpusu, 
riepas, būvgružus, mašīnas detaļas 
un citas lietas.

Cerēsim, ka šādu talku organi-
zēšana ar laiku kļūs nevajadzīga, jo 
apkārtējie nevis piegružos, bet katrs 
pacels nomesto papīru un rūpēsies 
par tīrību visapkārt.

Berģu pamatskolas direktors Pē-

teris Salenieks pateicas skolotājiem, 
kuri organizēja darbu un, protams, 
arī bērniem, kuri strādāja čakli kā 
bitītes.

Pēc padarītā darba visi pēc tam 

pulcējās pie ceptām desiņām, kartu-
peļiem un citiem kārumiem, kurus 
“uzsauca” skolas vadība un Garkalnes 
novada dome.

sindija Martinova

Berģu skolēni uzkopj ceļmalas 
un skolas teritoriju
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Spēlē pret šaha veterānu.

Toms Kantāns mīl pastaigāties dabā.

Atkritumu maisi, kuri pāris stundu laikā savākti no meža pie maršruta 
autobusa pieturas Langstiņos. Pēc čakla darba bērni mielojas ar siltām pusdienām.
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Mīļa ģimene, siltas mājas un 
jauki cilvēki līdzās – tas ir daudz 
vai maz?

Atbildes droši vien būtu dažādas. 
Kas vienam šķiet lielākā bagātība, 
otram – pašsaprotama lieta. Lai 
spētu novērtēt, cik daudz patiesībā 
mums ir dots, Garkalnes pamat-
skolas skolēni piedalījās labdarības 
akcijā un apmeklēja Ropažu pan-
sionātu.

2. – 4. klases ansamblis skolotā-
jas I. Dreimanes vadībā iepriecināja 
iemītniekus ar skanīgām dziesmām 

un dzejoļiem, bet teātra pulciņa 
dalībnieki, skolotājas O. Riekstiņas 
uzmundrināti, rādīja lugu.

Kā tradīcija mūsu skolā ir arī 
vientuļo pensionāru sveikšana zie-
massvētkos un Lieldienās. Šogad 
meitenes mājturības stundās uztam-
borēja glītus groziņus, kuros ielika 
jaukas svecīšu oliņas. Sākumskolas 
skolēni zīmēja Lieldienu apsveiku-
mus un vēlējās paši nogādāt savus 
sveicienus adresātiem. Līdzpārvaldes 
dalībnieku pavadīti, mazie skolas 
bērni apciemoja Garkalnes pensio-
nārus un pasniedza paštaisītās dā-

vaniņas. Atgriežoties skolā, bērnu 
acis dzirkstīja un sirdīs bija prieks, 
jo viņi bija spējuši sagādāt prieku 
vēl kādam.

Atgriežoties no brīvlaika, skolas 
teātra pulciņš un 1. – 4. klašu an-
samblis gatavojās jaunam pasāku-
mam, proti, braucienam uz sociālās 
aprūpes māju “Gauja” Inčukalnā, lai 
arī turienes iemītniekus iepriecinātu 
ar savu sniegumu.

Mācīsimies dot otram un mu-
dināsim to darīt arī bērniem, jo tā 
mēs paši kļūstam bagātāki!

D. grudule

Labdarības akcija Lieldienās
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6. martā man, Berģu pa-
matskolas skolniecei Beatei 
Stilvei, bija iespēja piedalī-
ties angļu valodas olimpiādē 
Mārupes vidusskolā. Tur no 
daudzām Rīgas rajona sko-
lām bija sabraukuši skolēni, 
lai piedalītos un sacenstos 
savā starpā angļu valodas 
zināšanās.

Mūsu skolotāja Sandra Va-
naga bija izvēlējusies sūtīt uz 
olimpiādi mani un Kristīni Prau-
liņu, un tā mēs abas pārstāvējām 
Berģu pamatskolu. Kamēr citi 
gatavojās iet uz skolu un mācī-
ties, pildīja mājas darbus, mēs 
ar Kristīni atkārtojām gramati-
kas likumus un vēl vienu reizi 
pārskatījām mūsu angļu valodas 
skolotājas dotās piezīmes. 

Līdzko ieradāmies Mārupes 
vidusskolā, katram dalībniekam 
tika iedots numurs. Pēc kāda lai-
ciņa ieņēmām savas vietas, un 
viena no angļu valodas skolo-
tājām mūs iepazīstināja ar no-
teikumiem. 

Pirmā daļa bija rakstīšana, 
un mums bija dotas kādas 40 
minūtes, lai visu izpildītu. Pēc 
tam bija gramatikas un lasīša-
nas uzdevumi. Es visu kārtīgi 
pārbaudīju un tad nodevu savu 
darbu.

Esmu priecīga, ka varēju 
piedalīties, un, protams, nevaru 
teikt, ka neuztraucos, bet esmu 
ļoti apmierināta ar iegūto 3. vie-
tu. (Man tika 3., Kristīnei – 10. 
vieta, kas arī bija augsts rādītājs, 
jo pamatskolām bija grūti kon-
kurēt ar lielajām vidusskolām.)

Protams, sasniegt šo rezultātu 
man palīdzēja arī mana Ameri-
kas pieredze. Arī turpmāk gribē-
tu piedalīties kādā olimpiādē.

Beate (8. klase)

  

3. vieta 
Rīgas rajona 
angļu 
valodas 
olimpiādē

Tā kā Garkalnes pamatsko-
la ir iesaistījusies starptautiskā 
projektā par augu un dzīvnieku 
tēmu, skolotāja Rita Liepiņa, kas 
ir šā projekta vadītāja, aicināja 
skolēnus arī projektu nedēļā 
izvēlēties tēmas, kas būtu sais-
tītas ar dabu. 

Vairākas klases savos projektu 
darbos augu un dzīvnieku tēmu 
arī pēta. Projektus par dzīvniekiem 
veido 5.a un 5.b klases, kā arī 7.a 
klase. Kā vienu no projektu nedēļas 
pasākumiem šie skolēni bija iecerē-
juši suņu patversmes apmeklējumu 
Juglā, 7.a klase viesojās veterinārajā 
klīnikā.

Skolēni tika aicināti uz pa-
tversmi ierasties ar nelieliem zie-
dojumiem, sausās suņu barības vai 
kādas suņu rotaļlietas veidā. Mūsu 
skolēni bija dāsni, jo barību un ro-

taļlietas bija sagādājuši bagātīgi, par 
ko pašiem bija liels prieks.

Patversmes vadītāja Jūlija sko-
lēniem izstāstīja, kā suņi nokļūst 

dzīvnieku patversmēs, kā tiem 
tiek veikta medicīniskā aprūpe, kā 
dzīvnieki tiek aprūpēti, kāds ir viņu 
turpmākais liktenis. Liels pārstei-
gums bija tas, ka dzīvnieki netiek 
turēti pie ķēdes, bet gan voljēros 
(īpašos nožogojumos). Jūlija izstās-
tīja, kāpēc suņus pie ķēdes turēt ne-
drīkst, rosināja bērnus padomāt, 
kādam nolūkam tad suns kalpos: 
vai tas būs draugs vai “zvans pie 
durvīm”. Uzzinājām arī to, ka ne 
katrs var dabūt suni no patversmes, 
jo darbinieki vispirms noskaidro, 
kādi apstākļi sagaida suni jaunajās 
mājās, tikai tad izlemj, vai nāka-
mais saimnieks ir vai nav piemērots 
kādam sunim.

Pēc ekskursijas skolēniem bija 
daudz pārdomu un secinājumu, jo 
dzīvnieki nespēj atstāt vienaldzīgu 
nevienu, sevišķi bērnus.

edīte Bēvalde

Juglas suņu patversmes apmeklējums
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Baložu pilsētas kultūras namā 
27. martā notika Vidzemes novada 
skatuves runas konkurss 1. – 12. 
klašu skolēniem. Konkursā pieda-
lījās 18 dalībnieki, kas jau iepriekš 
bija uzvarējuši rajonu konkursos.

Pavasaris – atmodas laiks, radīša-
nas laiks. Iespējams, tieši tāpēc šajā 
gadalaikā notiek jauno talantu kon-
kursi.

Saules sasildīts pamodās arī Put-
nubiedēklis. Arī viņa “sirdi” bija sasil-
dījuši saules stari, un viņš atdzīvojās. 
Putnubiedēklis sveica visus dalībnie-
kus – skolēnus un pedagogus. Putnu-
biedēkļa loma šajā pasākumā – vadīt 
konkursu un “iesildīt”, noņemt satrau-
kuma vilni, kopīgi runājot mums pa-
zīstamo putnu dziesmas: 

“kamēr māte viesus vada
tikmēr bērni gaļu cep – 
iztek tauki ugunī –
vidžu, vidžu čurrrrkss...”
Un tad vēl mazā putniņa pogotāja 

dziesmu:
“Kur bi’? Kur bi’? 
- Tirgū, tirgū.
Ko pirk’? Ko pirk’?
- zirgu, zirgu.
Cik dev’? Cik dev’?
- Ort, ort, ort.
Kāds bi’? Kāds bi’?
- Klibs! Klibs! Klibs...”

Vēl kāds ātrrunas vingrinājums – 
“varen viltīga vārna vāra vārnai va-
kariņas!”

Konkursa dalībnieki, pedagogi, 
skatītāji – visi bija atbrīvojušies no 
satraukuma, kļuvuši smaidīgāki, prie-
cīgāki, un konkurss varēja sākties.

Putnubiedēklis aicināja vērtēša-
nas komisiju. Vērtētāji ieradās šādā 

sastāvā: priekšsēdētāja Biruta Bauma, 
režisore zigrīda Ezeriņa, režisors, ak-
tieris Boriss zavjalovs, VJIC speciā-
lists amatierteātru jautājumos – Kārlis 
Lišmanis.

Konkursanti bija ieradušies no 
Ikšķiles, Jumpravas, Baldones, Jūr-
malas, Ogres, Allažiem, zvejniekcie-
ma, Jaundubultiem un Olaines. Rī-
gas rajonu pārstāvēja mūsu skolas 6.b 
klases skolnieks Toms Treinis. Toms 
decembrī ieguva 1. vietu Rīgas rajona 
skatuves runas konkursā. Viņš runāja 
fragmentu no Maijas Kudapas stāsta 
“Kondrāts”. Tas ir stāsts par kādu zēnu, 
kuru klasē ikreiz sagaida ar sajūsmu 
un ovācijām. Kāpēc? Tāpēc, ka katru 
stundu viņš pārvērš jautrā komēdijā. 
Vienīgi pedagogiem Kondrāts sagādā 
raizes. Tāpēc skolas direktors sasau-
cis pedagoģisko sēdi, jo grib zināt, ko 
darīt ar šo zēnu? “Kondrāta dēļ trīs 
pedagogi jau dabūjuši sirmus matus. 
Viens students bija zaudējis stipendi-
ju. Matemātikas skolotājs pats vairs 
nezināja, cik ir divi reiz divi. Latviešu 
valodas un literatūras skolotāja Kon-
drāta mājās bija pavadījusi vairāk laika 
nekā savējās! Taču tik un tā šis rakaris 
šķieda uz sienām gramatiski neparei-
zas kļūdas.” Ko darīt ar Kondrātu? 
Visbeidzot pēc dažādiem priekšliku-
miem pieņem lēmumu: ar steigu izlaist 
Kondrātu Lielajā Dzīvē.

Toma runātais stāsta fragments 
sajūsmināja un sasmīdināja gan klau-
sītājus, gan žūriju.

Pēc 1. kārtas runas konkursā man 
bija sajūta, ka Toms būs iekļuvis arī 
2. kārtā, jo šādos konkursos piedalos 
jau 10 gadus, un man radusies iespē-
ja salīdzināt un novērtēt. Otrajā daļā 
Toms runāja fabulu par izvēlīgo, lielīgo 
sienāzi, kurš satiekas ar āzi. 

Konkursā vērtēja dikciju, balss in-
tonāciju, tembru, ķermeņa valodu, pār-
liecību, atbilstību runātājam un tēlam, 
stāju. Konkurss noslēdzās pēcpusdienā 
ar žūrijas galavārdu. Žūrijas pārstāvji 
kā vienmēr runāja arī par pieļautajām 
kļūdām tekstos. Tātad arī nedaudz kri-
tikas. Bet tā jau notiek visos konkur-
sos. Un tad nobeigumā – jaukākais 
brīdis, kad apbalvo uzvarētājus un 
nosauc divus dalībniekus, kuri pie-
dalīsies Latvijas skatuves runas fināla 
konkursā 27. aprīlī. Prieks un sajūs-
ma ielīst Putnubiedēkļa sirdī, jo tiek 
nosaukts Toma Treiņa vārds! Neap-
šaubāmi, talantīgs, iejūtīgs, sirsnīgs, ar 
labām skatuves manierēm, zēns, – kurš 
mācās Berģu pamatskolā.

Tagad atliek vēlēt Tomam panāku-
mus lielajā konkursā 27. aprīlī.

Lai viņam veicas!
Putnubiedēkļa lomā priekos 

par konkursu dalījās Ilga gulbe –  
teātra un skatuves runas skolotāja

Toms Treinis kaldina Berģu pamatskolas godu

Toms Treinis.

Suņu patversmes apmeklējums bērniem lika aizdomāties par dzīvnieku 
likteni.

Bērni sniedz koncertu pansionāta “Gauja” iemītniekiem.
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25. augusts, kad Latvijā tiks 
svinēta Jāņa Jaunsudrabiņa 130 
gadu jubileja, vairs nav aiz kal-
niem. Tieši tāpēc Garkalnes pa-
matskolas skolēni aicināja ciemos 
Neretas pagasta skolēnus un mu-
zeja “Riekstiņi” pārstāvjus.

Skolēni uzzināja daudz jauna, 
smēlās gudrības, kādās aktivitātēs 
Neretas jaunieši iesaistās, lai go-
dinātu rakstnieku Jāni Jaunsudra-
biņu. Muzejā “Riekstiņi” regulāri 
tiek organizēti dažādi pasākumi: 
gadskārtu svētki, Mākslas dienas, 
Dzejas dienas, bet ziemas periodā 
notiek latviešu literatūras stundas, 
vasarā papildu esošajām ekspozīci-
jām skatāmas mākslas vai lietišķās 
mākslas izstādes. No šiem pasāku-

miem “Riekstiņu” vadītāja Ilze Lī-
duma rādīja fotogrāfijas un stāstīja 
interesantus stāstus. Viņa atskaņoja 
oriģinālo Jaunsudrabiņa balsi – au-
tors lasīja kādu no saviem prozas 
darbiem. Pēc tam skolēni devās ap-
lūkot Jāņa Jaunsudrabiņa piemiņas 
akmeni Garkalnē. Piemiņas akmens 
vietas labiekārtošanas projekts jau rit 
pilnā sparā, drīz arī dabā redzēsim 
pirmās pārmaiņas, “Garkalnes No-
vada Vēstīm” pastāstīja Garkalnes 
novada domes priekšsēdētāja viet-
niece Elga Liepiņa.

Ilze Līduma, kurai ir radniecīgas 
saites ar rakstnieku, muzeju vada 
jau vairākus gadus. Viņa pati meklē 
materiālus arhīvos un apkopo perso-
nīgos materiālus. Viņa arī viesojusies 
vairākās vietās ārpus Latvijas, lai tik-

tos ar cilvēkiem, kuri pazinuši māks-
linieku un bijuši kādā laika posmā 
kopā ar viņu. Līdumas kundze zina 
stāstīt, ka esot redzējusi Jaunsudra-
biņa testamentu, kurā norādīts, ka 
māja, kurā Jaunsudrabiņš dzīvojis 
Garkalnē, jāatvēl mākslinieciskai 
darbībai. Testaments glabājas Vāci-
jā. Ilze Līduma sacīja, ka drīzumā 
ķersies klāt šīs lietas atšifrēšanai. 

Jāņa Jaunsudrabiņa muzejs 
“Riekstiņi” atrodas Neretas pa-
gastā. Muzejs ir atvērts gleznotāja 
un rakstnieka Jāņa Jaunsudrabiņa 
(1877–1962) 90. dzimšanas dienā 
1967. gadā. Iekārtots kultūras pie-
minekļa – sensētas “Riekstiņi” saim-
niecības – ēkā (celta 19. gadsimta 
sākumā, restaurēta 1977. gadā). 
Ekspozīcijā izstādītas Jaunsudrabi-

ņa grāmatas, gleznas, fotogrāfijas, 
personīgās lietas (arī no Vācijas) – 
ieskats rakstnieka dzīves ceļā un 
19. – 20. gadsimta sadzīves priekš-
meti, kas iegūti Neretas pagasta un 
tuvākās apkārtnes viensētās. Vien-
sēta “Riekstiņi” – “Baltās grāmatas” 
“Mūsmājas” – ar savu reālo vidi ļauj 
apmeklētājiem izjust Jaunsudrabiņa 
bērnu dienu pasauli.

2,5 kilometru attālajā Ķišku kap-
sētā Saknīšu un Jaunsudrabiņa dzim-
tas atdusas vieta. Neretā – Sudmalu 
Saliņā Jaunsudrabiņa piemineklis – 
portrets (autors Indulis Ranka), pie 
skolas – rakstnieka vārdā nosauktā 
iela un parks, kā arī viņa 1937. gadā 
stādītā liepa (piemiņas zīmes autors 
Imants Līcis).

sindija Martinova

Iepazīstoties ar jāni jaunsudrabiņu

Muzeja “Riekstiņi” vadītāja Ilze 
Līduma aicina garkalniešus ciemos 
uz Neretu.
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Šogad Garkalnes novadā no 
16. līdz 21. aprīlim notika 1. Rīgas 
rajona mūžizglītības nedēļa, ko or-
ganizēja Rīgas rajona padomes Iz-
glītības un kultūras pārvalde kopā 
ar Garkalnes novada domi. 

Citās Eiropas valstīs šādi pasākumi 
notiek regulāri – katru gadu. Arī mūsu 
kaimiņvalstī Igaunijā mūžizglītības ne-
dēļa jau kļuvusi par tradīciju. Pagāju-
šā gada novembrī man kopā ar Rīgas 
rajona padomes mūžizglītības darba 
metodiķi Lauru Strodi bija iespēja “Le-
onardo da Vinči” finansētā projekta 
ietvaros viesoties Igaunijā un iepazīties 
ar mūžizglītības jautājumu risināšanu 
kaimiņvalstī. Jāatzīst, ka igauņi šajā 
ziņā mums ir lielu soli priekšā.

Eiropas Savienības institūcijas pie-
vērš lielu uzmanību mūžizglītības ideju 
ieviešanai. Dažādās vadlīnijās ir noteik-

ta mūžizglītības loma sekmīgai pārejai 
uz zināšanām balstītu ekonomiku un 
sabiedrību.

Kas tad ir mūžizglītība? Mūžizglī-
tība ir izglītības process cilvēka dzīves 
garumā. Tas ietver sevī gan formālo, 
gan neformālo izglītību, nepiecieša-
mību pilnveidot esošo un iegūt jaunu 
pieredzi, zināšanas, prasmes un attiek-
smi. Mūžizglītība dod iespēju pilnvei-
dot savu personību, paaugstināt vai 
mainīt kvalifikāciju atbilstoši darba 
tirgus prasībām, savām interesēm un 
vajadzībām. Tā sekmē cilvēku uzņēmī-
bu, nodarbinātību, pielāgošanās spējas, 
aktīvu pilsonisko līdzdalību un soci-
ālo iekļautību, personisko pašpilnveidi. 
Nenoliedzami, izglītots un kulturāls 
cilvēks spēj un arī grib uzzināt arvien 
vairāk, iemācīties ko jaunu, izpausties 
kā personība visa mūža garumā. Mūsu 
sabiedrības straujā attīstība prasīs iz-

glītotus un kulturālus cilvēkus, tāpēc 
mūžizglītības loma pieaugs un ieņems 
nozīmīgu vietu arī mūsu sabiedrībā.

Formālo izglītību mēs iegūstam 
izglītības un apmācību institūcijās, kā 
rezultātā iegūstam diplomu un kvali-
fikācijas.

Ikdienas dzīves dabisks papildinā-
jums ir neformālā izglītība, kuras rezul-
tātā netiek gūti atestāti. Veidojot zinā-
šanu sabiedrību, jāveido daudzveidīga 
sadarbība starp izglītības piedāvātājiem 
un pieprasītājiem, jānodrošina mūžiz-
glītības pieejamība. Izglītību var piedā-
vāt izglītības, kultūras centri, sporta, 
medicīnas, sociālās aprūpes iestādes, 
baznīcas, nevalstiskās organizācijas.

Mūsu novadā neformālās izglītības 
piedāvājums skolas vecuma bērniem ir 
visās izglītības iestādēs, kur darbojas 
dažādi kultūrizglītības, sporta pulciņi 
un grupas. Kultūras namā darbojas 

mākslinieciskās pašdarbības kolektī-
vi, interešu pulciņi gan bērniem, gan 
pieaugušajiem. Iedzīvotāju izglītības 
procesos iesaistījusies arī baznīca. Abās 
novada bibliotēkās ir interneta pieejas 
punkti. Aktīvi sevis izglītošanā piedalās 
novada pensionāri, pensionāru pado-
mes priekšsēdētājas Ināras Reimanes 
vadībā un dāmu klubs “Pīlādzītis” 
Brigitas Taučkeles vadībā.

Regulāri savus klientus par izglītī-
bas iespējām informē novada Sociālā 
dienesta darbinieces.

Protams, visas iespējas šajā darbā 
ne tuvu nav izsmeltas, jāmeklē jaunas 
darba metodes, darbs jāpilnveido. Ak-
tīvi izglītības procesos jāiesaistās ne 
tikai pašvaldībai un tās iestādēm, bet 
arī uzņēmējiem un nevalstiskajām or-
ganizācijām.

Mūžizglītības nedēļas laikā Rīgas 
rajona padomes Izglītības un kultūras 

pārvaldes metodiskajā centrā varēja 
iepazīties ar izstādi “Pieaugušo izglī-
tība Latvijā un citās Eiropas valstīs”. 
Garkalnes novada kultūras namā tika 
rīkota bērnu zīmējumu izstāde “Mūsu 
novada daba”. Bērni zīmējumus veltīja 
Jāņa Jaunsudrabiņa 130. dzimšanas die-
nas atcerei. Ar Rīgas rajona pašvaldību 
mūžizglītības koordinatoriem tikās un 
pieredzē dalījās Merike Ojamā, Igau-
nijas pieaugušo izglītības apvienības 
valdes locekle. Kopā sanāca un savu 
darbu analizēja rajona sieviešu klubi. 
Iedzīvotājiem bija iespēja noklausīties 
populārzinātniskas lekcijas. Notika se-
minārs rajona skolu mācību pārziņiem 
un pedagogiem.

Jācer, ka mūžizglītības nedēļas ideja 
iedzīvosies un nākamgad tā aptvers 
visu Rīgas rajonu.

Domes priekšsēdētāja  
vietniece elga Liepiņa

Pirmā Rīgas rajona mūžizglītības nedēļa

Marta beigās pirmsskolas iz-
glītības iestādē “Skudriņas” tika 
organizēts interesants seminārs 
bērnudārza pedagogiem – māks-
las terapijas nodarbības, kuras 
metodiskās idejas skolotāji pēc 
tam varētu ieviest savā praksē.

Psiholoģijas maģistre, Rīgas Stra-
diņa universitātes studente un māks-
las terapijas pedagoģe Ilze Dreifelde-
Gabruševa pastāstīja, ka šis terapijas 
veids Latvijā ienācis pavisam nesen, 
turklāt šī programma licencēta ti-
kai trīs valstīs – Latvijā, Anglijā 
un Amerikas Savienotajās Valstīs. 
Tomēr šo programmu apgūst ļoti 
daudzās pasaules valstīs. Terapijas 
mērķauditorija ir dažāda, lielākoties 
bērni, lai gan efektīvi darbojas arī 
pieaugušo vidū. Šobrīd pedagoģe 
iesaistījusies arī Eiropas Savienības 
finansētā projektā par mākslas te-
rapijas izmantošanu, strādājot ar 

ilgstošiem bezdarbniekiem un ve-
cākiem, kuriem ir bērni ar dažāda 
veida invaliditāti.

“Mākslas terapiju nevar iemācīt, 
tā jāpiedzīvo,” ir pārliecināta terapi-
jas īstenotāja Dreifelde-Gabruševa. 
Dažus terapijas veidus bija iespējams 
izmēģināt arī bērnudārzu skolotā-
jām, kuras atklāja, ka sākotnēji tas 
licies viegli, bet tā nebūt neesot.

Skolotājām bija jāņem talkā zī-
mēšanas un fantāzijas prasmes, iz-
mantojot krāsas un emocijas. Mums 
bija jāuzzīmē kāda aktuāla emocija 
un jāietērpj tā krāsās. Stereotipiem 
pārbagātajā domāšanā to bija ļoti 
grūti izdarīt, tieši tāpēc bērniem šīs 
terapijas veids ir ļoti efektīvs – viņi 
zīmē to, ko domā, nevis kā to dara 
pieaugušie. Kad zīmējumus aplūko-
jām paši un devām tiem emocijas 
nosaukumu, atklājās, ka katrs zī-
mējumu un krāsas izprot pavisam 
citādāk un tas ir pareizi, klāstīja 

mākslas terapijas pasniedzēja. Viņa 
atklāja, ka šajā procesā darbi netiek 
vērtēti, bet process dod iespēju iz-
paust emocijas un atbrīvoties no 
tām. “Ja zīmēšanas process tiktu 
vērtēts, tajā piedalītos pārāk daudz 
prāta,” apgalvo Ilze Dreifelde-Gabru-
ševa. Pedagoģe stāstīja, ka vientuļi 
bērni (nevis tikai bāreņi, bet arī tie, 
kuri jūtas vientuļi) izdomā tādus ie-
domātus tēlus kā Karlsons. Viņi tos 
spēj uzzīmēt, tādējādi psihologs vai 
psihoterapeits var palīdzēt bērnam 
risināt viņa problēmas. To daudz 
grūtāk izsecināt pēc pieaugušo zīmē-
jumiem, bet darbā ar viņiem ir citas 
metodes, stāstīja Ilzes kundze.

Mākslas terapijas speciāliste 
uzskata, ka zīmēšana un radoša 
izpausme spēj palīdzēt ikvienam, 
tāpēc šīs zinātnes pamatus vajadzētu 
ieviest ikdienas darbā, strādājot ar 
bērniem.

sindija Martinova

Mākslas terapija –  
uzzīmē savas emocijas

Mākslas terapijas speciāliste Ilze Dreifelde-Gabruševa atklāj, ka zīmēšana 
vai jebkura cita radoša izpausme spēj palīdzēt pārvarēt cilvēku psiholoģis-
kās problēmas.
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Marta domes sēdē lemts
y Atļauts izstrādāt detālplāno-
jumu nekustamā īpašuma “Vadži” 
un “Griķi” apgrūtinājumu un iz-
mantošanas iespēju precizēšanai. 
Detālplānojuma galīgā redakcija 
tiks izskatīta un apstiprināta pēc 
pašvaldības teritorijas plānojuma 
stāšanās spēkā.
y Apstiprināts darba uzdevums 
detālplānojuma “Klētnieki” un 
“Smilgas” izstrādāšanai. Atļauts sākt 
detālplānojumu sabiedriskās apsprie-
šanas pirmā posma organizēšanu.
y Izdoti saistošie noteikumi Nr. 2 
“Par saistošo noteikumu Nr. 25 “Par 
nekustamā īpašuma “Papardes-3” 
apbūvi” atcelšanu”.
y Izdoti saistošie noteikumi  
Nr. 3 “Par 2006. gada 27. augusta 
saistošo noteikumu Nr. 31 apturē-
šanu nekustamo īpašumu Kraujas  
ielā 9, Krasta ielā, Krasta ielā 5, 
Krasta ielā 7, Krasta ielā 9, un Kras-
ta ielā 11 applūstošajā daļā”.
y Nolemts būvvaldei uzdot iz-
sniegt arhitektūras un plānošanas 
uzdevumu daudzdzīvokļu dzīvoja-
mās mājas būvniecībai nekustama-
jā īpašumā “Bārbeles”. Projektēšana 
jāveic divās stadijās – skiču stadijā 
un tehniskā projekta stadijā.
y Lai īstenotu projektu “Sporta 
komplekss” Skolas ielā 8, nolemts 
izveidot darba grupu šādā sastāvā: 
Garkalnes novada domes priekšsēdē-
tāja vietniece Elga Liepiņa, Garkal-
nes novada domes deputāts Edgars 
Treibergs, Garkalnes novada domes 
izpilddirektore Jeļena Toca un do-
mes juriste Sarmīte Baumane.
y Nolemts atdalīt septiņus zemes 
gabalus no citiem nekustamajiem 
īpašumiem.
y Uzdots Garkalnes novada do-
mes darbiniekiem izstrādāt Gar-
kalnes novada saistošo noteikumu 
projektu “Par nekustamā īpašuma 
nodokļa atvieglojumu piemērošanu 
atsevišķām nodokļa maksātāju kate-
gorijām” saskaņā ar likuma “Par ne-
kustamā īpašuma nodokli” 5. panta 
3. un 4. daļu, likuma “Par pašvaldī-
bām” 49. panta nosacījumiem.
y Nolemts palielināt pašvaldī-
bas SIA “Garkalnes Komunālser-
viss” pamatkapitālu par Ls 45 000 
ar naudas ieguldījumu no Garkalnes 
novada domes nesadalītā budžeta 
atlikuma.
y Piešķirts finansiālais atbalsts 
Latvijas jaunatnes izlases dalībnie-
kiem Aināram Rutkam un Rutai 

Rutkai par piedalīšanos mācību 
treniņā Priekuļos.
y Par ilggadēju darbu un panā-
kumiem deju kolektīvu sagatavošanā 
nolemts piešķirt naudas balvas šā-
diem pedagogiem: Ilzei Mažānei, 
Ojāram Grasim, Ingusam Ladigam, 
Ievai Prauliņai, un Innai Ņemcevai. 
Par ilggadīgu dejošanu apbalvot ar 
dāvanu kartēm: āriju Doroškinu, 
Jāni Doroškinu, Ilgu Andersoni, 
Birutu Bļodnieci, Ilzi Judrupu, Jā-
zepu Barkānu, Lailu zilūzi, Ēriku 
Plūmi, Dainu Plūmi, Līgu Smirno-
vu, Lindu Ugaini, Sigitu Bukovsku 
un Intaru Balodi. Par aktīvu sabied-
risko darbu un ilggadīgu dejošanu 
apbalvot ar Garkalnes novada do-
mes goda rakstiem: Mairu Kancāni, 
Ilgoni Kalniņu, Atvaru Bodnieku, 
Ēriku Pētersonu, Olitu Medni, Paulu 
Balodi un Agnesi Saulīti.
y Anulēta dzīvesvietas deklarēša-
nas ziņa par vienu personu.
y Uzskaitē ar dzīvojamās platī-
bas nodrošināšanu uzņemta viena 
persona.
y Nolemts uzņemt pirmsskolas 
izglītības iestādē “Skudriņas” Letī-
ciju Janušausku.
y Uzņemti uzskaitē nodrošinā-
šanai ar vietu pirmsskolas izglītī-
bas iestādē “Skudriņas” šādi bērni: 
Eldars Guseinovs, Līva Kļaviņa, 
Alise Ceriņa-Pakše un Niks Poli-
karpovs.
y Dome nolēmusi neizmantot 
pirmpirkuma tiesības uz šādiem ne-
kustamajiem īpašumiem: Akas ielā 
3, Sunīšos, Lejnieku ielā 2, Lejnie-
ku ielā 4, Rīgas–Siguldas šosejā 1c, 
Mežnoru ielā 11, Garkalnes nova-
dā, Miera ielā 38, Sužos, Gundegu 
ielā 1, Bukultos, d.s. “VEF-Ozoli” 
Nr. 21-1, d.s. “VEF-Ozoli” Nr. 1-6, 
Skuķīšos, Sila ielā 30, Langstiņos un 
Laimas ielā 5, Baltezerā.
y Nekustamos īpašumus atļauts 
iegādāties četrām personām, kuras 
nav Latvijas Republikas pilsoņi.
y Nolemts organizēt piecgadīgo 
un sešgadīgo bērnu apmācību Gar-
kalnes pamatskolā no 1. septembra. 
Grupas darba laiks noteikts septiņas 
stundas dienā.

Ar plašāku sēdes materiālu izklāstu 
iespējams iepazīties domes kance-
lejā.

Pēc sēdes protokolu materiāliem 
sagatavojusi sindija Martinova

Saskaņā ar Būvniecības likuma 
11. un 12. panta un pārejas noteiku-
mu 11. punktu organizēta publiskā 
apspriešana šādiem objektiem:

SUNĪŠoS
Dzīvojamās ēkas būvniecība Ezer-
priežu ielā 11.
Dzīvojamās mājas būvniecība saim-
niecībā “Laši”.
Pirts un garāžas būvniecība Rutku 
ielā 9.
Dzīvojamās mājas būvniecība Kai-
celes ielā 24.
Dzīvojamās mājas būvniecība Vikin-
gu ielā 12.

SKUķĪŠoS
Dzīvojamās mājas būvniecība d/s 
“VEF-Ozoli” Nr. 16-30.
Dārza mājas rekonstrukcija 15. lī-
nijā 8.

SUžoS
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija 
Ceļmalas ielā 181.
Dārza mājas būvniecība Viskanta 
ielā 8.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija 
Purva ielā 12.
Dzīvojamās mājas būvniecība Radi-
nieku ielā 14.

BERģoS
Saimniecības ēkas un šķūņa rekons-
trukcija Ezera prospektā 13.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija Ba-
ložu prospektā 21.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija ne-
kustamajā īpašumā “Timotiņi”.
Dzīvojamās mājas būvniecība Taku 
ielā 30.
Dzīvojamās mājas būvniecība Lauču 

ielā 4.
Tirdzniecības centra būvniecība Si-
guldas šosejā 10.
“Bite Latvija” mobilo sakaru torņa 
būvniecība.

BALTEZERĀ
Pirts būvniecība Druvas ielā 4.
Dārza mājas rekonstrukcija Kalmju 
ielā 1.
Telekomunikāciju konteinera uzstā-
dīšana.

BUKULToS
Dzīvojamās mājas būvniecība Miglas 
ielā 11.
Dzīvojamās mājas būvniecība Miglas 
ielā 13.
Dzīvojamās mājas būvniecība Miglas 
ielā 15
Dzīvojamās mājas būvniecība Miglas 
ielā 16.
Dzīvojamās mājas būvniecība Tīreļu 
ielā 13.
Dzīvojamās mājas un saimniecības 
ēkas rekonstrukcija Vēja ielā 8.
Dzīvojamās mājas un pirts būvnie-
cība Laipu ielā 4.

GARKALNē
Dzīvojamās mājas būvniecība Grau-
diņu ielā 34.
Dzīvojamās mājas būvniecība Grau-
diņu ielā 56.
Saimniecības ēkas un garāžas būv-
niecība Priežu ielā 7b.
Dvīņu mājas būvniecība Austrumu 
ielā 10.
Dzīvojamās mājas būvniecība Sēņu 
ielā 28.

UPEScIEMĀ
Dzīvokļa kā palīgizmantošana būv-

niecība saimniecībā “Vecmuguri”.
Kanāla rekonstrukcija saimniecībā 
“Vecmuguri”.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija Ir-
benāju ielā 13-1.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija Ir-
benāju ielā 13-2.
Teritorijas augstuma atzīmju paaug-
stināšana Strauta ielā 6.

PRIEDKALNē 
Daudzdzīvokļu dzīvojamās mājas 
būvniecība Liedaga un Krastmalas 
ielas krustojumā.

MAKSTENIEKoS
Dzīvojamās mājas būvniecība Aveņu 
ielā 21.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija 
Brūkleņu ielā 11.

LAUKU TERIToRIJĀ
Dzīvokļa kā palīgizmantošana būv-
niecība saimniecībā “Galasētas”.
Teritorijas augstuma atzīmju paaug-
stināšana saimniecībā “Vilciņi”.
- Informatīvie materiāli par būvnie-
cības ieceri būs izvietoti stendā, kas 
atradīsies Garkalnes novada domes 
telpās, 3. stāvā, Brīvības gatvē 455, 
Rīgā, LV-1024, un attiecīgās būvnie-
cībai paredzētās vietās no šā gada 
26. aprīļa līdz 28. maijam. Tālrunis 
uzziņām 7800936.
- Atsauksmes par būvniecības ieceri 
var iesniegt Garkalnes novada domē 
līdz šā gada 28. maijam.
- Būvniecības publiskā apspriešana 
notiks 28. maijā plkst. 18.00 Garkal-
nes novada domes telpās, Brīvības 
gatvē 455, Rīgā.

Arhitekts Tālivaldis štamers

Būvniecības publiskā apspriešana

Laika posmā no 16. marta līdz 
10. aprīlim Garkalnes novadā re-
ģistrēts 31 notikums.
p 10. aprīlī plkst. 22.00 Garkalnē 
1982. gadā dzimis vīrietis, neuzmanīgi 
vadot transportlīdzekli “Subaru Ipreza”, 
iebrauca ceļa bojājumā (bedrē), bojājot 
transporta līdzekli.
p 3. aprīlī plkst. 19.10 Garkalnē au-
tomašīnas “Volvo V-70” vadītājs, no-
griežoties par labi uz autoceļa Saulkal-
ne–Baltezers, neizvēlējās atbilstošu un 
drošu braukšanas ātrumu, bojājot ceļa 
nožogojumu.
p 31. martā aptuveni plkst. 13.00 
Garkalnē, Smilšu ielā, veicot celtniecī-
bas darbus, atrasti divi artilērijas lādiņi 
no Otrā pasaules kara laika.
p 25. martā plkst. 21.45 Garkalnē, 

Priežu ielā, izmantojot šaujamieroci, 
izdarīts šāviens kāda vīrieša galvā. Ie-
rosināts kriminālprocess.
p 24. martā plkst. 7.00 Berģos sabojā-
ta automašīna “Volvo S-80”. Materiālais 
zaudējums tiek noskaidrots. Ierosināts 
kriminālprocess.
p 22. martā plkst. 20.20 Sunīšos 
jaunbūvei tika salauztas trīs starpsienas 
un bojāts apkures sistēmas kolektora 
skapis. zaudējumi tiek noskaidroti. 
Ierosināts kriminālprocess.
p 21. marta naktī Sunīšos, aizdedzi-
not garāžas paceļamos vārtus, tika bo-
jāta ierīce. zaudējumi tiek noskaidroti. 
Ierosināts kriminālprocess.
p 14. martā plkst. 14.50 Berģu deg-
vielas uzpildes stacijā “Statoil” automa-
šīna “Mercedes” iepildīja 98U degvielu 

un, par to nesamaksājot, aizbrauca. 
Ierosināts kriminālprocess.
p 8. martā plkst. 12.15 Berģu DUS 
“Statoil” automašīna “BMW” uzpildīja 
98U degvielu un nesamaksājot aizbrau-
ca. Ierosināts kriminālprocess.
p 18. martā plkst. 11.15 uz autoceļa 
Rīga–Sigulda 14. kilometrā automašī-
nas “Reno Laguna” vadītājs izvēlējās 
nepareizu ātrumu un nobrauca no ceļa, 
iebraucot metāla aizsargbarjerā.
p 16. martā plkst. 13.20 autoceļa Bal-
tezers–Saulkalne 5. kilometra krustoju-
mā ar autoceļu uz papīrfabriku “Jugla” 
auto “Dodge Intrepid” vadītājs, būdams 
alkohola reibumā, izraisīja sadursmi ar 
automašīnu “Audi 80”.

Rīgas rajona policijas pārvaldes 
priekšnieka palīdze Inita Dzelme

Rīgas rajona policijas pārvalde informē

Tehniskais projekts “Gājēju–
velosipēdistu celiņa izbūve gar 
a/c A1 Rīga–Ainaži posmā no km 
1,425 līdz km 1,600” izstrādāts, 
pamatojoties uz VAS “Latvijas 
valsts ceļi” pasūtījumu un izsnieg-
to projektēšanas uzdevumu.

Projekts izstrādāts, pamatojo-
ties uz SIA “zemgales mērnieks” 
2006. gada novembrī uzmērīto to-
pogrāfisko plānu.

Projekta dokumentāciju izstrā-
dāja SIA “Vertex projekti” (būv-
komersanta reģistrācijas apliecības 
Nr.3591-R) inženieri: transportbūvju 

inženieris Oskars Koemecs un Val-
dis Caune.

Projektētais gājēju un velosipē-
distu celiņš atrodas Rīgas rajonā, 
Garkalnes novadā, valsts galvenā 
autoceļa A1 Baltezers–Ainaži (Igau-
nijas robeža) tiešā tuvumā (nodalī-
juma joslā). Šis gājēju un velosipē-
distu celiņa posms savienos a/c A1 
paralēlo ceļu (Baltezera sanatorija) 
ar Liepkalnu ielu, nodrošinot dro-
šu gājēju un velosipēdistu kustību. 
Pašlaik šajā posmā gājēji un velosi-
pēdisti pārvietojas pa a/c A1 nomali 
vai grāvī iestaigātu taciņu. u

Top gājēju un velosipēdu celiņš Baltezerā

GNV

GNV

GNV
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Marta beigās Vangažu un Garkal-
nes novada domes darbinieki devās 
pieredzes apmaiņas braucienā uz Tal-
linu. Mūsu mērķis – aplūkot atkritumu 
šķirošanas procesu un smelties pieredzi, 
lai maksimāli efektīvi veidotu atkritu-
mu šķirošanas cehu tepat Latvijā.

Vairākas pašvaldības ir nodibināju-
šas pašvaldības uzņēmumu, kuru pare-
dzēts bāzēt Vangažu pilsētā, rūpniecī-
bas zonā (bet tas vēl nav apstiprināts). 
Šobrīd izstrādātais projekts iezīmē ļoti 
nopietnu augstās tehnoloģijas izmanto-
šanu atkritumu šķirošanā. Paredzēts, ka 
atkritumi tiks šķiroti slapjā vidē, kur ie-
nākošos atkritumus skalos, lai nerastos 
smaka un grimšanas rezultātā atdalītu 
vienu frakciju no otras. Tādējādi otrrei-
zējai pārstādei tiktu nodoti aptuveni 80 
līdz 85% atkritumu. Turklāt šķirošanas 
procesā vienlaikus tiks ražota biogāze, 
kuru nākotnē plānots izmantot apku-
rei un degvielai vismaz tām mašīnām, 
kuras pieved atkritumus. 

Igaunijā redzējām, ka atkritumus 
joprojām šķiro ar rokām. Aptuveni 
10 līdz 20 kilometrus no pilsētas cen-
tra ir milzīgs komplekss, kurā strādā 

120 cilvēku. Vidēji dienā tiek apkal-
potas 54 atkritumu mašīnas. Atkri-
tumu šķirošanas kompleksa vadītājs 
Anatoli Beilinsons mums pastāstīja, 
ka šobrīd statistika rāda: sašķiroti pa 
frakcijām tiek 40% kartona un papīra, 
22% plastmasas, 13% dažādu metālu, 
9% stikla.

Četru gadu laikā, kopš darbojas 
šķirošanas komplekss, uzņēmums 
otrreizējai pārstrādei nodevis 530 000 
tonnas atkritumu. Uzņēmumā ir tikai 
viena šķirošanas līnija, un Beilinsons 
norāda: “Ja jums [mums, uzņēmīgajiem 
latviešiem] ir iespēja, noteikti būvējiet 
divas līnijas, jo tādējādi var pāršķirot 
vairāk atkritumu, lai tie neuzkrājas, 
radot smaku. Turklāt, ja viena līnija 
salūst, darbs neapstājas uz nezināmu 
laiku.” Plānots, ka atkritumu šķiroša-
nas kompleksā būs divas līnijas, kuras 
strādās automātiski un cilvēku resursi 
tiks izmantoti minimāli.

Pēc atkritumu šķiršanas kompleksa 
aplūkošanas viesojāmies atkritumu iz-
gāztuvē, kurā atkritumi vairs netiek pie-
vesti. Šis atkritumu kalns tiek izmantots 
biogāzes ražošanai. SIA “BaltEnEko” 

direktors Edgars Vīgants iepazīstināja 
ar Igaunijas uzņēmuma “Terts” biogā-
zes koģenerācijas iekārtu. Ar saražoto 
biogāzi tiek apsildītas aptuveni 200 dzī-
vojamo māju un 
netālu esošais 
peldbaseins. 
Turklāt jāpie-
bilst, ka koģe-
nerācijas sta-
cijas izvietotas 
uz “augstākā 
kalna” lēzenajā 
Igaunijā, sme-
jas uzņēmuma 
darbinieki.

P l a š ā k 
par projek-
tu varēsiet 
lasīt kādā 
no nākamā 
izdevuma 
“Garkalnes 
Novada 
Vēstis” 
lappu-
sēm.

sindija Martinova

Atkritumu šķirošana 
plānota tepat kaimiņos

cienījamie vecāki, pieskatiet bērnus!
Izglītības, kultūras, sociālo jautājumu un sabiedriskās kārtības komiteja 
lūdz novada iedzīvotājus, īpaši vecākus, rūpēties par saviem bērniem 
un uzmanīt, lai viņi neatrastos uz ielas pēc plkst. 23.00, kā tas noteikts 
likumā. Šim faktam tiks pievērsta pastiprināta uzmanība un sastādīti 
administratīvā pārkāpuma protokoli!

Zemes uzbēršana  
stadiona paplašināšanai

Garkalnes novada dome Upesciema iedzīvotājiem atvainojas par būvdar-
biem pie Berģu pamatskolas sporta stadiona. Lūdzam saprast, ka smilts 
pievešana un uzbēršana ir apjomīgs un laikietilpīgs darbs.
zeme tiek uzbērta, lai paplašinātu stadionu un izveidotu vietu, kur jau-
niešiem nodarboties ar vieglatlētiku.
Plānots, ka uzbēršanas darbi varētu notikt vēl nepilnu mēnesi.

Ar cieņu, garkalnes novada dome

Lekcija par biotopiem un to aizsardzību
Mīļi gaidīsim interesentus uz jau ierastajām populārzinātniskajām lek-
cijām, kuras organizē Garkalnes novada dome.

Latvijas Dabas fonda padomes priekšsēdētājs,  
biologs Ivars Kabucis 16. maijā plkst. 17.00 stāstīs par biotopiem 

un to aizsardzību garkalnes novadā.
l Kas ir biotops?
l Biotopa raksturīgākās iezīmes?
l Kādi biotopi sastopami garkalnes novadā?
l Kā šos biotopus saglabāt?

Lekcija notiks Garkalnes novada domes mazajā zālē.
Ieeja – bez maksas.

Apstiprināti pašvaldības  
SIA “Garkalnes Komunālserviss” tarifi

Tehnisko noteikumu izstrādāšana ūdensvada pieslēgumam:
w Ls 14,50, ja ir pozitīva atbilde,
w Ls 4, ja ir atteikums.
Tehnisko noteikumu izstrādāšana kanalizācijas pieslēgu-
mam:
w Ls 14,50, ja ir pozitīva atbilde,
w Ls 4, ja ir atteikums.
Ēkas vai būves atslēgšana un pieslēgšana remonta gadījumā 
ūdensvada tīklam kā fiziskām, tā juridiskām personām:
w Ls 46.
Ūdens skaitītāja nomaiņa un profilaktiskā apkope vai re-
monts:
w Ls 7,20.
Plombas uzlikšana no jauna uzstādītam skaitītājam:
w Ls 2.

– Ko esat darījis līdz šim, kāda 
ir jūsu pieredze līdzīgos amatos?

– Vadošā amatā esmu bijis jau 20 
gadus. Esmu vadījis vairākus uzņē-
mumus ar dažādu specifiku, kuros 
strādāja vairāki desmiti cilvēku. Pē-
dējos deviņus gadus ieņēmu atbildī-
gu amatu komercuzņēmumā. Manā 
darba pieredzē nācies sastapties ar 
dažādiem organizatoriskiem, sagā-
des, uzskaites un finanšu plānošanas 
jautājumiem.

– Kāpēc nolēmāt pāriet strādāt 
uz pašvaldības uzņēmumu?

– Dzīvoju šīs pašvaldības terito-
rijā, un man rūp apkārt notiekošais, 
tāpēc vēlējos ieguldīt savu artavu no-
vada attīstībā. Komunālās saimnie-

cības vadīšana ir radošs darbs, vēlos 
ieguldīt tajā savu pieredzi, kas iegūta 
iepriekšējos amatos.

– Kas primāri jāsakārto uzņē-
mumā?

– Pieredze rāda, ka nav vēlams 
izvirzīt vienu prioritāti augstāk par 
pārējām, kā rezultātā ne mazāk sva-
rīgas lietas paliek novārtā, jo katram 
novada iedzīvotājam ir savi sasāpēju-
šie jautājumi, kurus vajadzētu risināt 
un sakārtot. Tāds ir arī mūsu mēr-
ķis – palīdzēt ikvienam risināt tieši 
viņa problēmu.

– Kādi ir jūsu nākotnes plāni?
– Tie ir saistīti ar novada infra-

struktūras sakārtošanu. Plānojam 
nolietotā autoparka vietā iegādāties 

jaunas, modernas tehnikas vienības, 
kas palīdzētu ne tikai atjaunot novada 
ielas un autoceļus, bet uzturēt tos kar-
tībā. Iecerēts sakārtot novada centrus, 
ierīkojot ietves gājējiem, uzstādīt un 
atjaunot autobusu pieturvietas, sakār-
tot un uzlabot ielu apgaismojumu, sa-
kopt ceļmalas, nozāģēt nokaltušus un 
aizlūzušus kokus, risināt ar atkritumu 
izvešanu saistītās problēmas.

– Kādi priekšlikumi labākai 
sadarbībai uzņēmumam ar iedzī-
votājiem?

– Iedzīvotājiem būtu svarīgi sa-
prast, ka pašvaldības uzņēmums 
“Garkalnes Komunālserviss” ir tāds 
pats pakalpojumu sniedzējs kā jeb-
kurš cits. Brīžiem nesaprotu nievājošo 
attieksmi pret pašvaldības uzņēmu-
miem, tāpēc vēlētos uzlabot sav-
starpējo komunikāciju, organizējot 
pašvaldības un iedzīvotāju kopīgas 
talkas ne tikai vienu vai divas reizes 
gadā, bet biežāk, iekārtot jauniešiem 
un citiem interesentiem sporta lauku-
mu brīvā laika pavadīšanai.

– Pastāstiet par savu ģimeni, 
hobijiem.

– Esmu precējies, ģimenē mums 
ir divi pieauguši bērni, kuri studē un 
strādā.

ziemā esmu slēpošanas fans. Brīv-
dienās braucam ar sievu uz kalniem. 
Interesējos arī par retro automašīnām. 
Pats esmu restaurējis 1967. gada au-
tomašīnu “GAz-21”, kura ir Kubas 
prezidenta Fidela Kastro dāvinājums 
vienam no bijušās Padomju Savienī-
bas armijas apakšpulkvedim. 

Paldies par sarunu un lai veicas 
jaunajā amatā!

sindija Martinova

jāuzlabo infrastruktūra un 
dialogs ar iedzīvotājiem
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TĪRĪBU MūSMĀJĀS!
Garkalnes novada dome atgādina iedzīvotājiem sakopt un sakārtot 
savus īpašumus, ceļmalas un iet talkā kaimiņiem. Rūpēsimies par savu 
novadu, organizēsim tīrības dienas un priecāsimies par plaukstošajiem 
ziediem un koku lapām.

diemžēl jābrīdina arī kūtrie, jo tuvākajā laikā pašvaldības nozīmēti dar-
binieki organizēs reidus pa nesakoptiem īpašumiem un administratīvi 
sodīs to īpašniekus.

dzīvosim skaistā novadā!

Paredzētais celiņa platums – 
1,80–2,50 metri, garums – 1,3 ki-
lometri. Plānā gājēju un velosipē-
distu celiņš izvietots gar autoceļa A1 
kreiso pusi. Gar betona apmali pa-
redzēts izbūvēt betona ūdens tekni, 

lai novadītu lietus ūdeņus no esošā 
ceļa brauktuves, kā arī no jauniz-
būvējamā veloceliņa klātnes. Gājēju 
un velosipēdistu celiņa segas malas 
nostiprinās ar betona apmalēm.

oskars Koemecs

Pašvaldības SIA “Garkalnes Komunālserviss” jau nedaudz vairāk 
kā mēnesi stūrē jauns vadītājs – Harijs Lieljuris. Viņš ir apņēmības 
un ideju pilns, kā uzlabot novada infrastruktūru un sadarbību ar 
iedzīvotājiem. Piedāvājam nelielu sarunu ar Hariju Lieljuri. 
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